
PROTOKÓŁ Nr XXIX/21

z sesji Rady Gminy Łubnice

odbytej dnia 29 października 2021 roku

W sesji udział wzięli wszyscy radni. 

 

Ponadto w sesji uczestniczyli:

 

1.     Anna Grajko – Wójt Gminy

2.     Izabela Pszczoła – Skarbnik Gminy

3.     Leszek Ziółek – Sekretarz Gminy

3.     Sołtysi

 

Proponowany porządek obrad:

1.     Otwarcie sesji.

2.     Przedstawienie porządku obrad.

3.     Spotkanie z przedstawicielem Państwowego Gospodarstwa Wodnego

 „ Wody Polskie”

4.     Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Gminę Łubnice porozumienia 
z Powiatem Sandomierskim i innymi Gminami w celu opracowania Strategii Rozwoju 
Ponadlokalnego dla Obszaru Strategicznej Interwencji – Dolina Wisły na lata 2021-2031.

5.     Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Staszowskiemu.

6.     Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 rok.

7.     Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łubnice na lata 
2021-2031.

8.     Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości na własność Gminy 
Łubnice.



9.     Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości na własność Gminy 
Łubnice.

10.                       Interpelacje i wnioski radnych.

11.                       Odpowiedzi na interpelacje.

12.                       Wolne wnioski i informacje.

 

Ad. 1

 

P. Przew. – otwieram XXIX sesję i witam wszystkich przybyłych. Na dzisiejszą sesje byli zaproszeni 
przedstawiciele Wód Polskich i przybyli w osobie Pana Dariusza Macha z Nadzoru Wodnego z 
Połańca i Pana Piotra Kowalskiego z Nadzoru Wodnego w Staszowie. Miał być jeszcze Pan Dyrektor 
z Sandomierza ale w ostatniej chwili coś mu wypadło i nie mógł dojechać. Na podstawie listy 
obecności stwierdzam, że Rada Gminy jest władna do podejmowania uchwał.

 

Ad. 2

 

Przedstawienie proponowanego porządku obrad.  Czy są  jakieś propozycje zmiany porządku 
obrad? Nie widzę. Wobec tego  przegłosujmy. Kto z Pań i Panów jest za przyjęciem proponowanego
jw. porządku?

Porządek przyjęto jednogłośnie.

 

Ad. 3

 

P. Przew. – nie wiem czy najpierw pytania?

P. Mech – w ten sposób byśmy właśnie chcieli żeby były pytania i odpowiedzi

Na sprawy bieżące natomiast pytania i odpowiedzi związane z inwestycjami to już trzeba będzie do 
dyrekcji. Pan Dyrektor miał być tu dzisiaj ale prosił żeby przeprosić coś mu wypadło i nie dotrze.

P. Wójt – gwoli wyjaśnienia Pan Dyrektor rozmawiał ze mną dzisiaj przed sesją pilne sprawy 
rodzinne spowodowały, że musi być o 14 w Krakowie mocno przeprasza ale Panowie, którzy 
reprezentują Wody Polskie mogą przyjmować wszystkie zgłoszenia a na pewno takich będzie więcej



na temat bieżącego funkcjonowania urządzeń wodnych, jeżeli chodzi natomiast o inwestycje no to 
od stycznia powinna  się już wyjaśnić sprawa inwestycji dotyczącej retencji w górnej Wiśle czyli to 
co u nas funkcjonowało pod pojęciem polderów. Od tej koncepcji odstąpiono będą opracowywane 
nowe koncepcje w jaki sposób te nadmierne ilości wody zagospodarować. Pan dyrektor prosił 
również o przekazanie podziękowań za naszą współpracę między Gminą a Wodami Polskimi w 
związku z remontem zjazdów i przepustów w miejscowości Łubnice. Po spotkaniu mamy przesłać 
na piśmie dyrektorowi wszelkie pytania i wnioski ze strony sołtysów czy radnych. Natomiast w 
zakresie bieżącego utrzymania Panowie podobno wszystko nam wyjaśnią.

P. Przew. – dziękuję Pani Wójt, czy ktoś może chce zabrać głos?

P. Szałach – jestem radnym z Beszowej i mam taką prośbę żeby wzmóc działania na Strudze 
Beszowskiej. Mieszkam przy niej i mnie też zalewa może 4 lata temu była kopareczka przeczyściła 
trochę ale koryto jest takie, że można go przeskoczyć. Zarosło szuwarami wysokości 1,5 m może 
nawet do 2m i nawet jadąc główną drogą to tego koryta nie widać. Wiadomo, że wylewa. Jeszcze w
Orzelcu Małym do torów może ze 7 lat temu była duża koparka było czyszczenie i palikowanie a tak 
to już więcej nic nie widziałem żeby było jakieś czyszczenie i dbanie o to. Proszę żeby wzmóc do 
czyszczenie.

 P. Bajor – ja też mieszkam przy Strudze Beszowskiej w Orzelcu Małym co roku nas zalewa a w tym 
roku to już było wybitnie często i nie dało się wjechać w te łąki a w rowie rosną nie tylko szuwary 
ale i drzewa. Przepusty są pozatykane i to trzeba jakąś cięższą maszyną przeczyścić.

P. Przew. – czy ktoś ma jeszcze uwagi do Strugi Beszowskiej?

P. Kozioł – u jednego z mieszkańców Łyczby na tym rowie co leci do Konał po rozstępowały się 
przepusty. Ja to zgłaszałem już ale chciałem żeby się Panowie do tego odnieśli. Jest to zagrożeniem 
bo przy następnym deszczu nawalnym ten mostek może całkowicie zatkać przepływ.

P. Mech – to jest na prywatnej posesji czy w ciągach dróg?

P. Bajor – tak one są pod drogą.

P. Wójt – Pani mówi o przepustach pod drogami a Pan mówi o przepuście gdzie rów płynie przez 
pole przepust jest przy zjeździe na pole.

P. Mech – Struga Beszowska była konserwowana w 2020 roku na długości 4 km. Staramy się takie 
cieki wodne co 2 lata konserwować. Jeśli Państwa wniosek dzisiaj jest taki to na przyszły rok 
zostanie ten ciek uwzględniony na pewno do konserwacji. Odnośnie przepustów to muszę Państwa 
rozczarować, przepusty są w utrzymaniu tych osób, które z nich korzystają. Wody Polskie nie mają 
nic do przepustów komunikacyjnych, czyszczenie i udrażnianie ich światła leży po stronie 
właściciela, do którego należą.

P. Wójt – a zasypać ich można?

P. Mech – absolutnie nie, jest to przebudowa cieku, jeśli są i są legalne to utrzymanie należy do 
właściciela, który z nich korzysta.

P. Kowalska – ile km ma Struga Beszowska?



P, Mech – o dużo,

P. Kowalska – właśnie dlatego pytam, bo 4 km wyczyszczone a co z resztą jak radny twierdzi, że nie 
widział czyszczenia od 7 lat.

P. Mech – czyszczenie cieku jest zawsze od ujścia w górę. Takich cieków są setki u nas w Nadzorze 
Wodnym. Dobrą praktyką jest czyszczenie cieku od ujścia w górę. Jak jest wyczyszczony 4 km od 
ujścia i jeżeli Państwo będziecie czyścić te rowy, które dopływają do cieku a jest to obowiązkiem 
właściciela gruntu przylegającego do tego rowu to one na pewno dużo więcej tej wody zbiorą. 
Żaden odbiornik nie zbierze takiej wody jak była w tym roku to nie ma takiej możliwości.

P. Kowalska – ale to się powtarza co roku.

P. Mech – tak powtarza się co roku, cieki są nie obwałowane i nie są wstanie przyjąć takiej ilości 
wody odbiornik typu Struga Beszowska, Kanał Strumień czy Wisła. Strugę Beszowską mogę 
Państwu obiecać, że zostanie ujęta w planie budżetu na przyszły rok.

P. Adaś – przepusty ma czyścić rolnik?

P. Mech – tak, proszę słuchać argumentów jakie mówię.

P. Kowalski – rowy melioracyjne należą do rolnika.

P. Adaś – ale przepusty?

P. Mech – ustawodawca nie przewidział aby Wody Polskie utrzymywały przepusty drogowe, czy 
rowy szczegółowe. W prawie wodnym jest jasny zapis, że utrzymanie tych rowów należy do 
właściciela gruntów, które do niego przylegają czyli ma taki rów utrzymywać w stanie należytym.

P. Kowalski z tymi przepustami na ciekach wodnych to jest taki problem, ze one były robione iks lat 
temu lata 70-te czy 60-te. Zostały wykonane przez żadnych pozwoleń ustalających parametry. W tej
chwili nie ma pozwoleń budowlanych czy wodno prawnych, nie ma właściciela i nie można nic 
zrobić.

P. Kozioł – to skąd się wzięło, że to ma robić rolnik to nie jest jego wina, że tak mu się stało. 
Wcześniej czyścili rów i przepusty.

P. Kowalski – takiego mieliśmy poprzednika.

P. Mech – który bardzo ulegał samorządom, czy właśnie mieszkańcom gdzie cieki przegłębiali, 
większość cieków jest przegłębionych. Nie ustalali rzędnych koryta tylko ulegali i kopali i kopali. My 
staramy się tego unikać i odchodzimy od tego raczej idziemy w stronę racjonalizacji tych ciekowa 
aby przywrócić im normalny bieg a to w konsekwencji pomoże nam utrzymać tą wodę w ryzach. 
Kopanie nic nie daje takie pogłębianie cieków bo robią się zastoiska, skarpy się obrywają jest plaga 
komarów, smród i nic więcej.

P. Wójt – jeśli ta struga zostanie ujęta w przyszłym roku to jakie by to były prace żebyśmy wiedzieli 
czy to jest wykonywane czy nie.



p. Mech – jest to konserwacja czyli hakowanie ręczne i mechaniczne ewentualnie zebranie 
nawisów ziemnych czyli po prostu poszerzenie tego cieku.

P. Przew. – a odmulanie?

P. mach – odmulanie nie wchodzi w grę. Odmulanie wymaga zgody ministerstwa, odchodzimy od 
praktyki odmulania cieków.

P. Przew. – w tym właśnie rzecz. Specjalnie żem się przyjrzał dlaczego ciągle ta Struga zalewa nie 
tylko nas ludzi ale mamy też 50 m od niej Stację Uzdatniania Wody. Ostatnio przez 2 razy tak nam 
oblało stację, że powiedzmy, że brakowało 10 cm żeby zalało nam całkiem. Wiadoma sprawa, że 
stacja wodociągowa zaopatruje nam całą Gminę Łubnice i jeszcze część Gminy Oleśnica jakby ta 
woda się dostała i jakby jakaś bakteria z nią to jest katastrofa. Naprawdę trzeba się temu dokładnie 
przyjrzeć.

P. Mech – sprawdzimy rzędne tego cieku i wtedy roboty zaplanujemy. Może wystąpimy o zgodę do 
ministerstwa o odmulanie, sprawdzimy to.

P. Przew. – odmulenie bardzo dużo pomoże a samo koszenie to nic nie da. Może  nie na całości 
może na części tam gdzie było odmulane wcześniej jest może dobrze ja nie wiem ale tutaj koło 
stacji widziałem to jest zamulone i ten ciek ma faktycznie pół metra to co to pomieści wody i to 
wszystko idzie na pola rozlewa się. Ja mam zdjęcia porobiłem w tym roku i w poprzednim gdzie 
faktycznie brakowało parę centymetrów żeby zalało stacje.

P. Mech – ale podczas hakowania czyli wyrywania roślinności z korzeniami też częściowo się 
odmula.

P. Sekretarz – jak rozmawiamy o Strudze Beszowskiej i wodociągu to tam jest odwieczny dylemat 
tego przepustu w drodze powiatowej. Dlatego, że on tak jakby nie trafia na tą rzekę tylko jest takie 
zet zrobione. I jest odwieczny dylemat bo drogi powiatowe zganiają na Wody Polskie a Wody 
Polskie na drogi powiatowe. Przez kilka lat żeśmy występowali i nie możemy żadnego stanowiska 
przyjąć kto ma coś zrobić w tym temacie. Tam jest blokada i różny poziom wody jest z prawej 
strony gdzie mamy stację wodociągową a inny z drugiej strony przepustu. To jest jeden taki temat 
do przemyślenia a drugi jak już jestem przy głosie to może bym przeczytał bo dzisiaj nam przyszło 
pismo od Dyrektora Departamentu Ochrony Przed Powodzią i Suszą i tutaj dotyczy to akurat 
melioracji szczegółowej, jeśli już dyskutujemy to żeby wszyscy wiedzieli w jakim temacie 
dyskutujemy.

P. Kozioł – chodzi mi o drogę do śluzy. Jak śluza się zamyka i trzeba pompę wrzucić to nie ma jak 
dojechać

P. Mech – w jakiej miejscowości?

P. Kozioł – w Łyczbie.

P. Szalach – tam nie ma żadnego dojazdu.



P. Przew. – Struga Beszowska już tyle? To ja chciałbym tu taki temat poruszyć-  żeby zlikwidować 
zaniżenie obok lewego brzegu Kanału Strumień w km 11+500 do 11+700 oraz wybudować śluzę 
wałową Ø 400 mm w miejscowości Orzelec Duży. Po lewej stronie Kanału Strumień (w km 11+500 
do 11+700) znajduje się zaniżenie terenu zalewane każdorazowo przy wysokim stanie wód rzeki. 
Stanowi to bezpośrednie zagrożenie powodziowe dla mieszkańców Orzelca Dużego oraz ujęcia 
wody pitnej Łubnice – Kapkaz, zabezpieczającego zapotrzebowanie na wodę dla całej Gminy 
Łubnice i części Gminy Oleśnica. Problem ten zgłaszany był przez nas już od 2009 roku na 
posiedzeniach ZOPI. W 2011 roku odbyły się spotkania w Orzelcu Dużym (19.10.2011r. i 
15.11.2011r.) z udziałem przedstawicieli Świętokrzyskiego Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych, 
wykonawców inwestycji, Urzędu Gminy  w Łubnicach i mieszkańców. Na spotkaniach ustalono, że 
wykonane zostaną: likwidacja zaniżenia obok  lewego wału Strumienia i śluza wałowa f 400 mm.  
Do tego zagrożenia jeszcze teraz dochodzi nam, ponieważ mamy tam oczyszczalnie ścieków 
wybudowana tez w tej okolicy. Oczyszczalnia powstała dopiero 2 lata temu w każdym bądź razie te 
wody jak wystąpią to po prostu zalewają nam całą dolinę bo to jest dawne koryto Kanału Strumień,
bo kiedyś był zmieniony bieg kanału i dlatego to zaniżenie tam zostało. Projektant, który to 
projektował nie wziął w ogóle pod uwagę naszej wioski. Pani Wójt wielokrotnie interweniowała ja 
również i niestety odpowiedź była tylko jedna, projektant odpowiada za projekt i on podejmuje 
decyzje. Okazało się, że ta decyzja no nie była słuszna projektanta bo dlatego, że my żyjemy tam od 
urodzenia i znamy każdą ścieżkę i każdy rów i wiemy dokładnie jaka sytuacja jest. Tego na mapach 
nie było zaznaczone, że kiedyś tam przykładowo 50 lat temu wybierali ziemię bo potrzebne były na 
drogi piasek czy ziemia i w tamtej okolicy po prostu korzystano z urobiska tej ziemi dlatego teren 
się zaniżył. On tego nie wziął pod uwagę i teraz ten problem został. Wydane zostało kilkadziesiąt 
milionów na obwałowanie Kanału Strumień. Bardzo dobrze, że to zostało zrobione a zostało do 
zrobienia 200m to co to jest jak tyle kilometrów zostało zrobione to obwałowanie i całe to 
zagrożenie po prostu dalej jest. I bardzo byśmy prosili żeby ten temat, bo to jest naprawdę bardzo 
ważny temat żeby to załatwić.

P. Mech – to było chyba rozmawiane z naszym poprzednikiem?

P. Przew. – tak myśmy to parokrotnie wysyłali ale wtedy akurat Wody Polskie się konstytuowały, 
pobierały dokumenty z Wojewódzkiego Zarządu Urządzeń Wodnych i Melioracji to wszystko trwało 
wiadomo. Czekamy cierpliwie aby ten temat załatwić bo to naprawdę nie jest duża inwestycja, to 
jest jedna sprawa a następna sprawa, którą chciałbym jeszcze zgłosić to jest udrożnienie cieku 
wodnego biegnącego wzdłuż granicy gminy Łubnice i Pacanów i na odcinku od miejscowości 
Biskupice do ujścia w wyniku powodzi w 2010 roku ciek ten został silnie zamulony a przepusty 
uległy przesunięciu, po prostu przekręciło te przepusty w jednym miejscu dwa te przepusty są 
przekręcone i blokują cały czas żeby ta woda sobie po prostu swobodnie do Kanału Strumień 
spływała no i jak te przepusty blokują to ta woda się zbiera, w tym strumieniu nie mieści się i 
wylewa się na pola. Teraz też zalane były te pola woda stoi cały czas ludzie nie mogą wjechać na 
pole do tej pory, woda musi wyparować bo nie ma gdzie iść. Jest to mały problem a duży problem 
bo utrudnienia są bardzo duże dla mieszkańców.

P. Mech – jak ten ciek się nazywa?

P. Przew. – on nie ma takiej nazwy, praktycznie myśmy go tak nazwali bo wychodziło na to jak żem 
się wcześniej zwracał o wyczyszczenie go to wychodziło, że ten ciek jest niczyj, ale znaleźliśmy 
dokumenty i przedstawiliśmy do Wojewódzkiego Zarządu Urządzeń Wodnych i Melioracji, że to 
jednak oni są właścicielami i oni zrobili wyczyścili fajnie ten ciek elegancko nazwany był wzdłuż 
granicy Łubnice-Pacanów.



P. Mech – czyli tzw. granicznik

P. Przew. – jeśli chodzi o Kanał Strumień to chciałbym zgłosić taką sprawę sam zauważyłem i rolnicy
mi zgłaszają chodzi o koryto jak było wyplatane to nie wiem czy to za świeże była ta wiklina.

P. Mech – taki płotek fasinowy był robiony.

P. Przew. –tak, on po prostu tak się odbił, że tego są dziatki tysięcy tych drzew

P. Mech – to jest na całym odcinku?

P. Przew. – nie, od mostu w Zborówku w stronę Rejterówki i do mostu w Czarzyzny

P. Wróbel – i międzywala też są nie czyszczone. Wały ładnie kosicie ale w miedzywalu nic

P. Przew. – to żeby na to zwrócić uwagę bo teraz to jest łatwe do wyczyszczenia bo jest drobne ale 
jak to urośnie to całe koryto będzie niedrożne

P. Sekuła – Panowie ja mam zastrzeżenia do rzeki Wschodniej. Tam mamy na tej rzece 2 jazy. Jeden 
jest w Wolicy, drugi jest w Podlesiu. To jest po prostu zgroza co się działo tego roku i w ogóle co 
roku tak się dzieje. W tym roku to było na wiosnę raz koniec kwietnia początek maja a drugi raz 
teraz w same żniwa tak, że zboża wszystkie zostały zalegają do dnia dzisiejszego nie wymłócone, ni 
wykoszone w ogóle wszystko zostało. Powiedzcie mi Panowie kto ma na czas opadów otwierać te 
stawidła bo kiedy nie podjadę to są zamknięte

P. Kowalski – konkretnie o które Panu chodzi?

P. Sekuła – konkretnie chodzi mi na Wolicy tam pozwolenia wodno-prawne mają ci co maja stawy 
na Sieragach. Dlaczego oni na czas po prostu nie podnoszą tych stawideł? Nie ma tam żądnych 
urządzeń do sterowania, w 19 roku jeszcze jakżeśmy tam byli to linki szukał w wodzie nie było 
żadnych urządzeń żeby było można sprawnie podnieść stawidła.

P. Witek – tam jest całość do remontu albo do nowego zrobienia.

P. Sekuła – druga sprawa oni mają tam taki kanał na zalewanie, nie wyczyszczony mają ten kanał 
dlatego ciągle jest to zastawione i tylko deski dokładają. Druga sprawa to jest jaz na Podlesiu tam 
to się w ogóle dojechać nie dało tylko łódką trzeba było dopłynąć. Też ciągle tylko zamknie to jest i 
tam mamy takie obejście na stary młyn w ogóle nie ma obwałowań tam, to jest raz a druga sprawa 
nie ma śluzy przede wszystkim przy rzece. Jakby była śluza to by tego problemu nie było a tak to od
20 lat cała miejscowość od Podlesia do Wolicy pływa po prostu. Czy my cofamy się do 
średniowiecza czy nie ma pieniędzy w województwie na takie przedsięwzięcia?

P. Kowalski – odniosę się do pierwszego urządzenia czyli jazu w Wolicy. Tam rzeczywiście jest 
użytkownik tego jazu Gospodarstwo Rybackie Sieragi. W roku bieżącym były przeprowadzane tam 
kontrole na tym obiekcie.

P Sekuła – ale żadnych efektów nie ma najstarsi mieszkańcy nie pamiętają takich rzeczy jak się teraz
dzieją. To dobrze funkcjonowało jak jeszcze państwowe były te stawy hodowlane. Mieszkaniec 



Wolicy był odpowiedzialny i jak się poziom wody podnosił to otwierał a teraz to tym się nikt nie 
interesuje.

 P. Kowalski – z tego co wiem po tych kontrolach właściciel wykazał, że on utrzymuje to urządzenie, 
przy wezbraniach wody podnosi klapy dolne.

P. Kowalska – na jakiej podstawie stwierdzić, że on podnosi te klapy?

P. Sekuła – świadkowie byli, że nie było podnoszone wszystko było pozastawiane

P. Witek – ale tam nie ma co podnieść bo wszystko jest zepsute

P. Kowalski – ten obiekt też jest na piętrzenie stawów. Tam piętrzenie jest na okrągło. Z tego co 
wiem to tam jedna klapa jest stała czy dwie klapy.

P. Sekuła – dla mnie jeżeli jest urządzenie spiętrzające to powinno działać a Pan mówi, że jest stałe. 
Czy powinno być stałe czy ruchome bo ja nic nie rozumiem.

P. Kowalski – jedna komora jest stała z tego co wiem i prawe światło tego jazu powinno być 
otwierane na czas wezbrania. On utrzymuje ten właściciel, że on utrzymuje do właściwego 
poziomu wody, którą ma zadaną w pozwoleniu wodno-prawnym i z jego strony jest utrzymywane 
to urządzenie. Ja nie prowadziłem tej kontroli tylko wydział wód wodno prawnych to prowadził tą 
kontrolę i nie było uwag, nie wiem na czym stanęło przekażemy tą uwagę.

P. Mech – nie może być tak, że nie robi zgodnie z pozwoleniem wodno-prawnym, jeśli Państwo to 
zgłaszają to znaczy, że albo źle są warunku wydane albo są nie spełniane.

P. Sekuła – w ogóle są nie spełniane albo zatrzymać pozwolenie albo zmienić. W zeszłym tygodniu 
była sprawa w sądzie nie wiem czy wiecie coś na ten temat czy nie, czy wyrok już zapadł?

P. Kowalski – sprawa trwa, zostali przesłuchani świadkowie i dalsze będą spotkania. Natomiast jaz w
Podlesiu w roku 2020 przeprowadzaliśmy tam konserwację, remont. Od tego czasu od lipca 2020 
roku nie zgłaszano jakiś problemów, że ktoś steruje nielegalnie, że ktoś zabezpieczenia podnosi. 
Nasi pracownicy są tam przynajmniej 2 razy w miesiącu a na czas alertu grożącego 
niebezpieczeństwa przy intensywnych opadach deszczu te klapy opuszczają. Natomiast jeżeli 
odnosimy się do sytuacji z sierpnia, września bieżącego roku gdzie intensywne opady były na całym
regionie i powiedzmy rzeka Sanica i rzeka Wschodnia wyglądała jak Wisła to nie jest wina jazu tylko
tu nie ma winy tylko to jest sygnał, że opady deszczu robią swoje

P. Sekuła – dwa dni wolnego deszczu było nie jakieś tam oberwanie chmury a stan wody był 
wysoki. Jeśli stawidła są zastawione, nie ma po prostu śluzy i nie ma obwałowania to jest 
normalne, że woda się rozlewa, z koryta rzeki wyjdzie i już zalewa wszystkie uprawy i całe 
miejscowości do samej drogi powiatowej. Droga w tym roku była wyremontowana okaże się, że 2-3
razy wyleje i znów będzie do remontu.

P. Szymański – uważam, że jaz ma wpływ na to, ja pracuję i obsługuję jaz w Połańcu. Na rzece 
Wschodniej blisko Połańca jaz jest sprawny tylko gdybyśmy go nie regulowali to rzeczywiście by 
zalewało.



P. Kowalski – przy takich wezbraniach to nie wyliczy się wody do centymetra

P. Witek – ale chyba po to jest jaz żeby działał?

P. Kowalski – zgadza się. Nie chcę tutaj powtarzać, że klapy są podniesione

P. Sekuła – oczywiście, ja zdjęcia osobiście robiłem, przy dużym stanie wody zajechaliśmy tam i nie 
było zabezpieczenia. I to jest takie zabezpieczenie , że ja po prostu zakładam zwykłą korbę i mogę 
sobie tym sterować. To jakie to jest zabezpieczenie przed osobami postronnymi?

P. Kowalski – wie Pan co ta sprawa jest od dłuższego czasu. Po remoncie założyliśmy kłódki takie 
ślusarskie profesjonalne i 2 dni później zostały już te kłódki uszkodzone. Sprawa tego jazu została 
zgłoszona na Policję ale w związku z mała szkodliwością czynu sprawy zostały umorzone. Tak jak 
mówię my jeśli mamy alert, że będą intensywne opady deszczu my tam jedziemy i klapy 
opuszczamy i w tym roku nasi pracownicy tam jeździli przynajmniej 2 razy w miesiącu.

P. Kowalska – ale to jest 2 razy na 30 dni.

P. Kowalski – no wie Pani my takich urządzeń mamy kilkadziesiąt. Planujemy stała bieżącą obsługę, 
w tym roku nie udało się zdobyć pieniędzy na to ale dobrze by było żeby była stała obsługa tych 
urządzeń i ich utrzymanie. Ja chciałbym doprowadzić do sytuacji gdzie będziemy mieli stały nadzór 
nad tymi urządzeniami.

P. Mech – co raz więcej jest tych urządzeń wyremontowanych na terenie naszych cieków i do tego 
właśnie dążymy, że będzie firma, która będzie to utrzymywać tak jak jest z walami.

P. Bąk – czyli po prostu Panowie wrócicie do tego co było kiedyś.

P. Mech – tak ale utrzymanie jazów to kolejny aspekt tej sprawy.

P. Sekuła – trzeba po prostu aferę wokół zrobić albo obwałowanie zrobić

P. Sekretarz – pomimo zabezpieczeń to i tak dochodzi ta woda to tych zabudowań najbliższych

P. Kowalski – natomiast sprawa tego kanału nie wiem jak go nazwać

P. Sekretarz – to jest zasilanie dawniejszego młyna.

P. Kowalski – tak ale to jest częściowo na gruntach prywatnych i my tego nie przejęliśmy nie mamy 
tego na stanie, to nie jest nasze. Nie możemy wejść w czyiś teren i coś robić.

P. Witek – jak było spotkanie ostatnio, byliśmy na Podlesiu i Na Wolicy Pan też tam był, to tam 
wszystko zanotowane i jak dotąd bez żadnego odzewu. Dobrze Pan wie, że ja jak tylko usłyszę o 
tym, że deszcze nadchodzą to już dzwonię i proszę żeby sprawdzane było na bieżąco tak w Wolicy 
jak i w Podlesiu.

P. Kowalski – odniesiemy się może pismem co do tego kanału – młynówki w Podlesiu, bo tam jest 
problem z gruntami nie administrujemy tym terenem.



P. Sekuła – wystarczy zatrzymać ten bajpas od strony rzeki żeby woda nie wchodziła do niego i to 
wszystko. Zrobić jakąś śluzę i pozwolenia jak chce korzystać z tego.

P. Kowalski – prosilibyśmy nawet z Urzędu Gminy o pismo w tej sprawie

P. Przew. – wszystko zbierzemy w jedno pismo i prześlemy

P. Sekuła – ja już pisałem w tej sprawie na wiosnę początek czerwca koniec maja po wiosennych 
opadach.

P. Mech – sprawdzimy bo się jeszcze nie zdarzyło żeby ktoś odpowiedzi nie dostał.

P. Adaś – ja w sprawie jezior w Czarzyzny i Rejterówce. Jest teraz mowa o zbiornikach małej retencji
może by się udało je zrobić.

P. Mech – tam trzeba w pierwszej kolejności zrobić remont jazu, pracownicy już tam byli i jak tylko 
będą środki przystąpimy do remontu. Sytuacja jest tam tego typu, że do przebudowy jest śluza 
wałowa ponieważ do tej pory piętrzyły stopnie. Chcielibyśmy żeby woda poszła do stawów ale tam 
jest śluza, która trzeba przebudować i dodać jakieś urządzenie do śluzy, która ma jakąś regulację. W
tej chwili pierwszy etap to jest remont tego jazu, wyremontujemy go a w przyszłych latach 
będziemy starać się aby poszedł projekt na dalszą przebudowę jezior jakby się udało te jeziora 
wzorować na otwartej retencji. Zaczniemy od remontu jazu i zobaczymy jak to dalej pójdzie.

P. Soja – ja w sprawie kinety. W 2019 roku składałam wniosek do Wód Polskich w Połańcu o 
przegląd i przeczyszczenie. W odpowiedzi dostałam, że będzie przez pracowników wyczyszczona i 
wyhakowana to było we wrześniu 2019 roku i do tej pory nic tam nie zostało zrobione

P. Mech – faktycznie nie była konserwowana od 2016 roku przez Wody Polskie, gdzie to pismo 
trafiło do nadzoru czy Zarządu Zlewni

P. Soja – do Połańca.

P. Mech – czyli do nas i dostała Pani odpowiedź, że będzie konserwowana?

P. Soja – tak, w najbliższym czasie będzie przez pracowników wykoszona i wyhakowana.

P. Mech – w takim razie na przyszły rok zostanie ujęta albo faktycznie własnymi środkami postaram 
się żeby coś zadziałać.

P. Golba – chciałem zgłosić Strugę Komorowską bo po większych opadach zalewa właśnie całe 
działki rolnikom.

P. Mech – Struga Komorowska w 2020 roku była robiona czyli ona jest utrzymana a woda stoi na 
polach to może rowy są niedrożne. Analogiczną sytuację mieliśmy na powiecie dąbrowski okazało 
się, że cała melioracja szczegółowa nie działa bo rowy są bądź zaorane bądź niedrożne. Ciek był 
utrzymywany rok temu, nie zwiększymy wam jego parametrów dziesięciokrotnie i nie wykopiemy 
wam rowów od nowa. Trzeba się w pierś uderzyć i przypomnieć sobie czy na własnej 
nieruchomości nie było rowów, czy sączków czy zbieraczy. Była utrzymywana w 2020 roku to będzie
pewnie w przyszłym roku.



P. Witek – a konserwacja to co ile?

P. Mech – staramy się robić co dwa lata.

P. Witek – to w Wilkowej też się już należy konserwacja rzece Wschodniej.

P. Bolon – ja mam pytanie odnośnie wału Wiślanego. Przy wylewie wody na Budziskach robią się 
takie przecieki blisko wału to już było nieraz zgłaszane. Straż jedzie, worki z tym piaskiem sypie na 
te przecieki ale to jest problem, który się powtarza od lat. Z tego co wiem wał w stronę Komorowa 
był wzmacniany a w stronę Połańca nic nie było robione. Bardzo bym prosiła żeby przyjrzeć się tej 
sprawie.

P. Mech – w tym piśmie zbiorczym zgłoście to też to już razem się do tego odniosę.

P. Bolon – my zawsze mamy problem z dużą wodą ale nawet mi mieszkańcy zgłaszają, że w Tursku 
jest taki wał kolejowy i on podobno spiętrza wodę, ta woda nie przepływa szybko i to się piętrzy

P. Mech – wał kolejowy to jest po której stronie Połańca?

P. Kozioł – to jest w Niekrasowie i most nie wał.

P. Bolon – tak most i on spiętrza wodę.

P. Mech – proszę to we wnioskach zgłosić będziemy odpowiadać.

P. Bolon – mieszkańcy zgłaszają mi tez bardzo duży problem z bobrami ale bobry są znowu pod 
ochroną a dziury robią w wałach i co z ty możemy zrobić?

P. Mech – jeśli robią szkody w naszych urządzeniach czy budują żeremia to są one rozbierane. Jeżeli 
są w ciągach komunikacyjnych to nie my. Jak Pani sama stwierdziła bobry są pod ochroną i my nie 
możemy zaburzać ich bytowania. Niestety nas obliguje prawo również ochrony środowiska , jeżeli 
jest to w jakimś ciągu komunikacyjnym jakby wydajemy decyzję żeby to usunąć ale jeżeli nie ma 
zagrożenia dróg czy domostw to nie.

P. Bolon – chodzi mi o brzeg Wisły czy ktoś to kontroluje bo te brzegi się cyklicznie obrywają, sama 
mam działkę, której 1/3 jest już w Wiśle.

P. Mech – Wisła faktycznie niszczy te brzegi aczkolwiek ona jak tu zabierze trochę brzegu to się 
odbije i pójdzie w druga stronę, tak że pozwólmy Wiśle płynąć swoim międzywalem.

P. Bolon – ale są takie miejsca, że ona do wału niedługo dojdzie.

P. Mech – są takie miejsca my o nich wiemy. Jest takie miejsce u Państwa w Słupcu w tej chwili 
zostały wykonane pomiary tego i będzie projekt robiony i zabezpieczany brzeg.

P. Gromny – ale kiedy to będzie?

P. Mech – myślę, że projekt może być w przyszłym roku są już środki przeznaczone na ten cel.



P. Gromny – bo ja już od 17 lat piszę w tej sprawie i co roku mam odpowiedź, że brak funduszy. W 
tym roku otrzymałem odpowiedź, że są robione pomiary. Brzeg Wiślany w 97 roku był robiony i to 
było wyłożone trenlinką taką półokrągłą i kamieniami w tym roku wygląda tak jak na tym zdjęciu.

P. Mech – przy wyższych stanach wody tak się robi to nie jest nic niezwykłego. P. Gromny – przez 17
lat nic się nie zrobiło

P. Mech – wiem, dopiero jak ja nastałem coś się ruszyło tak, że dla mnie to jest duże osiągnięcie. 
Aczkolwiek ja ten temat znam od początku pilotowaliśmy tej sprawie i wygląda na to, że się uda to 
zrobić.

P. Gromny – druga sprawa to mam przygotowane pismo w sprawie śluzy wałowej w miejscowości 
Słupiec, że roboty na tej śluzie zostały zaplanowane i wykonywane. Co zostało zrobione?

P. Mech – kiedy to było?

P. Gromny – pismo z Urzędu było 28 lipca a odpowiedź  18.08.2021 roku. Trzecia sprawą byłoby 
zgłoszenie mieszkańca, że w kierunku Gac jak było koszenie wału tymi sprzętami ciężkimi trochę 
było po deszczu i na koronie walu są koleiny porobione. Czy nie można by było zrobić tak żeby był 
sprzęt lżejszy, jest droga koło walu przeciwpowodziowa a nie jeździły na pusto bez koszenia koroną 
wału.

P. Kowalska – też by było inaczej jakby była pogoda a oni wjechali jak było bardzo mokro

P. Mech – ale i tak oni nie powinni tego robić z korony wału. Jeżeli wały są namoknięte to są od 
tego ludzie którzy koszą wały terminy ich gonię ale te zaniżenia na wale, które ktoś zgłaszał całkiem 
niedawno będą musieli te zaniżenia na wale uwzględnić i w czasie najbliższym naprawić

P. Przew. –czy ktoś z Państwa chce jeszcze zabrać głos? Nie widzę. Czy Panowie chcą jeszcze zabrać 
głos?

P. Mech – wyczerpaliśmy wszystkie sprawy, dziękujemy.

P. Przew. – wobec tego zrobimy 10 minut przerwy.

 

Ad. 4

 

P. Przewodniczący – przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez 
Gminę Łubnice porozumienia z Powiatem Sandomierskim i innymi Gminami w celu opracowania 
Strategii Rozwoju Ponadlokalnego dla Obszaru Strategicznej Interwencji – Dolina Wisły na lata 
2021-2030.

Następnie poprosił Pana Sekretarza o przedstawienie uzasadnienia do uchwały.



P. Sekretarz przedstawił uzasadnienie

P. Przewodniczący – Czy są pytania do tego projektu uchwały? Nie widzę. Wobec tego proszę 
Przewodniczących Komisji o przedstawienie

opinii.

P. Gromny Przewodniczący Komisji Finansów, Rozwoju Gminy i Rolnictwa

– opinia pozytywna

P. Bąk Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – opinia pozytywna

P. Przewodniczący –  jeszcze chciałem powiedzieć, że wszystkie projekty uchwał, które Państwo 
otrzymali były szeroko omawiane na Komisji Finansów, Rozwoju Gminy i Rolnictwa oraz na Komisji 
Rewizyjnej. 

Przechodzimy do głosowania.

Uchwała Nr XXIX/184/21

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Gminę Łubnice porozumienia z Powiatem 
Sandomierskim i innymi Gminami w celu opracowania Strategii Rozwoju Ponadlokalnego dla 
Obszaru Strategicznej Interwencji – Dolina Wisły na lata 2021-2030.

                                                        jako załącznik do niniejszego protokołu

Głosowało 15 radnych.

15 głosowało za, nikt się nie wstrzymał i nikt nie był przeciw.

Uchwała została podjęta.

Imienne głosowanie jako załącznik do protokołu.

 

Ad. 5

 

P. Przewodniczący – przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
Powiatowi Staszowskiemu. Chodzi tu o przejście na wprost szkoły wiz a wiz Urzędu Gminy.

Czy są pytania do tego projektu uchwały?

Nie widzę. Wobec tego proszę Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii.

P. Gromny Przewodniczący Komisji Finansów, Rozwoju Gminy i Rolnictwa



– opinia pozytywna

P. Bąk Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – opinia pozytywna

P. Przewodniczący – przechodzimy do głosowania.

Uchwała Nr XXIX/185/21

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Staszowskiemu.

                                                        jako załącznik do niniejszego protokołu

Głosowało 15 radnych.

15 głosowało za, nikt się nie wstrzymał i nikt nie był przeciw.

Uchwała została podjęta.

Imienne głosowanie jako załącznik do protokołu.

 

Ad. 6

 

P. Przewodniczący – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 rok.

Następnie poprosił Panią Skarbnik o przedstawienie uzasadnienia do uchwały.

Pani Skarbnik przedstawiła uzasadnienie.

P. Przewodniczący – Czy są pytania do tego projektu uchwały?

P. Kozioł –  w paragrafie 4300 zwiększono o 103 tysiące skąd taka kwota?

P. Skarbnik – jest to na pokrycie gospodarki odpadami po  prostu to co było zaplanowane nie 
wystarczy do końca roku bo śmieci jest w tym roku bardzo dużo. Potrzeba jest na transport i 
utylizację

P. Wójt – środków nie wystarczy już na październik a jest jeszcze listopad i grudzień.

P. Przewodniczący – w paragrafie 1 uchwały, która dopiero czytałem jest to wyjaśnione, że nie 
wystarcza z opłat na pokrycie gospodarki odpadami i musimy różnicę pokryć z dochodów własnych 
gminy. Czy są jeszcze pytania do tego projektu uchwały? Nie widzę. Wobec tego proszę 
Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii.

P. Gromny Przewodniczący Komisji Finansów, Rozwoju Gminy i Rolnictwa



– opinia pozytywna

P. Bąk Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – opinia pozytywna

P. Przewodniczący – przechodzimy do głosowania.

Uchwała Nr XXIX/186/21

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 rok.

                                                        jako załącznik do niniejszego protokołu

Głosowało 15 radnych.

14 głosowało za, 1 głos wstrzymujący się, nikt nie był przeciw.

Uchwała została podjęta.

Imienne głosowanie jako załącznik do protokołu.

 

Ad. 7

 

P. Przewodniczący – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy  
Finansowej Gminy Łubnice na lata 2021-2031.

Następnie poprosił Panią Skarbnik o przedstawienie uzasadnienia do uchwały.

Pani Skarbnik przedstawiła uzasadnienie.

P. Przewodniczący – Czy są pytania do tego projektu uchwały?

Nie widzę. Wobec tego proszę Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii.

P. Gromny Przewodniczący Komisji Finansów, Rozwoju Gminy i Rolnictwa

– opinia pozytywna

P. Bąk Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – opinia pozytywna

P. Przewodniczący – przechodzimy do głosowania.

Uchwała Nr XXIX/187/21

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy  Finansowej Gminy Łubnice na lata 2021-2031.



                                                        jako załącznik do niniejszego protokołu

Głosowało 15 radnych.

14 głosowało za, 1 głos wstrzymujący się, nikt nie był przeciw.

Uchwała została podjęta.

Imienne głosowanie jako załącznik do protokołu.

 

Ad. 8

 

P. Przewodniczący – przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 
nieruchomości na własność Gminy Łubnice.

Czy są pytania do tego projektu uchwały?

Nie widzę. Wobec tego proszę Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii.

P. Gromny Przewodniczący Komisji Finansów, Rozwoju Gminy i Rolnictwa

– opinia pozytywna

P. Bąk Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – opinia pozytywna

P. Przewodniczący – przechodzimy do głosowania.

Uchwała Nr XXIX/188/21

w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości na własność Gminy Łubnice.

                                                        jako załącznik do niniejszego protokołu

Głosowało 15 radnych.

15 głosowało za, nikt się nie wstrzymał i nikt nie był przeciw.

Uchwała została podjęta.

Imienne głosowanie jako załącznik do protokołu.

 

Ad. 9



 

P. Przewodniczący – przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 
nieruchomości na własność Gminy Łubnice.

Czy są pytania do tego projektu uchwały?

Nie widzę. Wobec tego proszę Przewodniczących Komisji o przedstawienie opinii.

P. Gromny Przewodniczący Komisji Finansów, Rozwoju Gminy i Rolnictwa

– opinia pozytywna

P. Bąk Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – opinia pozytywna

P. Przewodniczący – przechodzimy do głosowania.

Uchwała Nr XXIX/189/21

w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości na własność Gminy Łubnice.

                                                        jako załącznik do niniejszego protokołu

Głosowało 15 radnych.

15 głosowało za, nikt się nie wstrzymał i nikt nie był przeciw.

Uchwała została podjęta.

Imienne głosowanie jako załącznik do protokołu.

 

Ad. 10

 

Brak interpelacji.

 

Ad. 11

 

Brak odpowiedzi na interpelacje.

 



Ad. 12

 

P. Szymański – ja odnośnie drogi za Lipinami. Osoby zainteresowane pytają kiedy ta droga będzie 
zrobiona?

P. Sekuła – ja Pani Wójt w sprawie oświetlenia w stronę Podlesia jest to droga powiatowa miało być
wymieniane część słupów i od zeszłego roku nie ma żadnego postępu. Słupy się po prostu sypią 
także zagrożenie jest żeby komuś po prostu krzywdy nie zrobiło.

P. Wójt – jeśli chodzi o pytanie pierwsze to bieżący remont drogi tej za Lipinami jest jeszcze bardzo 
długa lista inwestycji, które są na bieżąco wykonywane trudno mi powiedzieć kiedy to będzie. 
Zależy to również od przebiegu inwestycji. Pamiętacie Państwo, że na ponad miesiąc była 
inwestycja wstrzymana. Co zaś dotyczy się wymiany słupów to jest to inwestycja zakładu 
energetycznego my na to nie mamy wpływu.

 

P. Przewodniczący - Czy ktoś chce jeszcze zabrać głos. Nie widzę. Proszę Państwa zamykam sesję 
Rady Gminy.

 

Sesja trwała 1 godzinę 50 minut.

 

Na tym protokół zakończono i podpisano.

 

 

Protokołowała:                                                    Przewodniczący Rady Gminy

Henryka Rogala                                                            Marian Komasara


